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SÕNUMID

REEDEL öösel on pilves selgi-
mistega ilm. Kohati sajab vähest 
lund, päev on vahelduva pilvisuse 
ja olulise sajuta. Öösel on 0...-4, 
päeval 0...+5 kraadi. 

LAUPÄEVAL öösel on vahelduva 
pilvisusega olulise sajuta ilm. Päeval 
on pilves selgimistega ning pärasts-
lõunal sajab mitmel pool lörtsi või 
vihma.. Öösel on 0...-8, päeval 
+2...+5 kraadi. 

PÜHAPÄEVAL on vahelduva 
pilvisusega ilm. Öösel sajab kohati 
lörtsi ja vihma, päeval on oluliste 
sademeteta. Öösel on -1...+3, 
päeval +2...+6 kraadi.

ESMASPÄEVAL on pilves sel-
gimistega ilm. Lääne-Eestis võib 
päeval vihma sadada.  Öösel on 
0...+3, päeval +2...+7 kraadi. 

Võit talimängudel oli 
meeldiv üllatus

lk 6

TÄNA LEHES

ILM

Planeerigem oma töid-
tegemisi aias aastaringi

lk 5

TÜRI VALLAS

7. märtsil kell 19 Särevere 
mõisas Türi piirkondliku mälu-
mänguturniiri VI etapp.
8. märtsil kell 19 Türi kul-
tuurimajas teater R.A.A.A.M. 
etendus “Võlg”.

Majandusgümnaasium 
otsib abi spordisuuna 

tugevdamiseks
lk 3

Hoolimata eelnevatest kok-
kulepetest liitumise tingi-
muste kohta muutis ha-
ridusminister ootamatult  
meelt, mis on nõrgestanud 
ühise eesmärgi nimel te-
gutsema hakanud osapool-
te koostöövalmidust.

ANU BOLLVERK
rleht@tyri.ee

Koolide ühendamise algset 
hoogu on pidurdanud ha-
ridus- ja teadusministee-
riumi muutunud seisukoht 
tulevase Järvamaa kutse-
hariduskeskuse juriidilise 
aadressi kohta.

„Kui asi peaks samas 
suunas jätkuma, siis sunnib 
see meid oma seniseid sei-
sukohti korrigeerima,“ üt-
les Türi tehnika- ja maama-
janduskooli direktor Toomas 
Šadeiko (pildil). „Kui üks 
kokkulepe ei pea, miks peak-
sid siis teised pidama?“

Kooli aadressiks pidi jääma 
Särevere

Toomas Šadeiko rääkis, 
et liituvate koolide nõuko-
gud ja juhtkonnad olid ühel 
meelel, et ühinemine peab 
toimuma tasakaalustatult 
ja võrdselt mõlema poo-
le huve arvestades. „Hari-
dusministeerium  soovis, et 
uue kooli juht tuleks ühest 
liituvast koolist. Mina loo-
busin kandideerimast, mis-
tõttu kandidaadiks number 
üks tõusis Paide kutsekesk-
kooli direktor. Tasakaalus-
tamiseks oleks kooli jurii-
diliseks aadressiks pidanud 
saama Särevere,“ ütles Ša-
deiko. Kolmandaks lepiti 
kokku selles, et õppevald-
konnad jagunevad ka tule-
vikus nii, nagu tänaseks on 
välja kujunenud.

25. jaanuaril toimus 
Järva maavalitsuses kahe 
kooli nõukogu koosolek, 
kus haridusministeeriumi  
koolikorralduse osakonna 
juhataja tutvustas ühine-
misprojekti varem töögrup-
pides saavutatud kokku-
lepete põhjal. Uue kooli 
nimeks oli projektis Järva-
maa kutsehariduskeskus 
ja selle juriidiliseks aadres-
siks Särevere. „Meie jaoks 
oli see suur üllatus, kui va-
hetult enne valitsuse 28. 
veebruri istungit tuli mei-

le ministeeriumist teade, et 
asukohaasi ei pruugi päris 
nii olla, nagu eelnevalt rää-
gitud,“ ütles Šadeiko.

Ka kooli nõukogu esi-
mees Ain Aasa ei varjanud 
oma pettumust. „See on vä-
ga suur löök, et asi võis sel-
lise pöörde võtta. Selle ot-
suse juures ei ole lähtutud 
ratsionaalsetest kaalutlus-
test, vaid puhtalt poliitilis-
test,“ arvas ta.

Järvamaa kutseharidus-
keskuse loomise arutelu-
desse olid kaasatud ka Jär-
vamaalt valitud riigikogu 
saadikud. Protsessi juures 
olnud Jaanus Marrandi ütles 
samuti, et kokkulepitud lu-
baduste murdmine tuli tal-
le halva üllatusena. „Pidasin 
asjade loomulikuks käiguks, 
et sõna peab ja keskus saab 
Türile,“ tunnistas ta. “Ilm-
selt kõige suuremad või-
malused asju mõjutada olid 
IRL-i saadikutel, sest see 
erakond juhib hariduspolii-
tikat. Kahjuks ei saanudki 
mina lõpuni aru, missugune 
oli nii istuva põllumajandus-
ministri kui ka Kaia Iva sei-
sukoht kooli aadressi küsi-
muses,” rääkis Marrandi.

Paide sai oma tahtmise

Paide kutsekeskkoo-
li nõukogu esimees Kers-
ti Sarapuu väidab, et Paide 
kooli nõukogu ei ole sõl-
minud ühtegi kokkulepet, 
mis puudutaks uue koo-
li juriidilist aadressi. Tule-
vase kutsehariduskeskuse 
asukoha määramisega Sä-
reveresse ei ole Sarapuu en-
da sõnul kunagi nõustunud. 
Nii aitas Paide linnavoliko-
gu esimees Ants Hiiemaa 
„korraldada huvigruppi-
de kohtumise ministriga, 
kus arutati, millised eelised 
oleksid keskuse tulemisel 
Paidesse“. Kohtumine kan-
dis vilja ja ministri otsuse-
ga on Sarapuu igati rahul. 
„Sellega on meie eesmärk 
täidetud, tegime tugevat 
tööd, et uue kutseharidus-
keskuse keskus jääks ik-
ka Paidesse,“ ütles ta. Uue-
le ühendkoolile eraldatavate 
investeeringute abil tahab 
Sarapuu päästa Paide kut-
sekeskkooli raha- ja imago-
probleemidest ning muuta 
selle üheks Eesti parimaks 
kutseõppekeskuseks.

Ka Järva maavalitsu-
se haridusosakonna ju-
hataja Evi Tüüna tunnis-
tas, et arendada soovitakse 
just Paide poolt. „Maavalit-
sus toetas tasakaalustatud 
ühinemist ja oli seisuko-
hal, et kui kooli juht tu-
leb ühelt poolt, oleks loogi-
line, et aadress tuleb teiselt 
poolt. Aga sellest olulisem 
on kokkulepe arendada mõ-
lemat osakonda – et Türil 
säiliksid põllumajandusli-
kud erialad ja Paides linna-
erialad. Aadress ei ole kõi-
ge tähtsam küsimus. Tähtis 
on see, et suudame säilitada 
mõlemad koolid ja saame 
arendada edasi Paidet, mis 
on majanduslikult kehve-
mas seisukorras,“ rääkis ta.

Ministri põhjendused ei ole 
kaalukad

Maavalitsuse seisukoh-
ta aadressi olulisuse suhtes 
ei jaga koolijuht Toomas Ša-
deiko. „Aadress on oluline, 
kui kooli identiteet on oluli-
ne. Järvamaa kutseharidus-
keskust hakatakse seostama 
ju kas Paide kutsekeskkooli-
ga, millel on oma maine, või 
Türi tehnika-ja maamajan-
duskooliga, millel on ka oma, 
hoopis teistsugune maine,“ 
rääkis ta. „Me oleme hea 
mainega ja vabariigis üks vä-
hestest maaelu erialasid õpe-
tavatest koolidest ja selle 
kooli identiteedi ärakaotami-
sega ei saa ma nõus olla.“

Sama meelt on ka riigi-

kogu liige Jaanus Marran-
di. „Minu arvates on pärast 
neid mitme valitsuse pingu-
tusi nii õpikeskkonda kui 
ka praktikabaasidesse suh-
teliselt kuritegelik kaotada 
kaardilt tõsiseim põlluma-
jandusharidust andev õppe-
asutus,“ ütles ta ja lisas, et 
sellega ei saa ka tema  nõus-
tuda.

Haridus- ja teadusmi-
nister Tõnis Lukas põhjen-
das oma otsust kinnitada 
uue kooli juriidiliseks aad-
ressiks Paide arvamusega, 
et kooli nimi Järvamaa kut-
sehariduskeskus eeldab aad-
ressina maakonnakeskust. 
„Kui oleks tegemist näiteks 
Kesk-Eesti kutseharidus-
keskusega, oleks võinud ju-
riidiline aadress olla ka mu-
jal,“ ütles ta. Ometi oli kooli 
nimi teada ka juba siis, kui 
ministeeriumi esmane aad-
ressivalik oli Särevere. Mi-
nistri põhjendus ei ole ka 
eriti kaalukas - ka Viljandi 
ühendatud kutsekeskkool 
ei asu mitte maakonnakes-
kuses, vaid Vana-Võidus, 
samuti ei asu Võru kutse-
hariduskeskus mitte Võrus, 
vaid Väimelas. 

Siiski arvab minister, et 
Paidel on suurem perspek-
tiiv kutsehariduse popula-
riseerimisel. „Loomulikult 
eeldusel, et linn arvestab 
oma gümnaasiumide aren-
gukavades õpilaste võima-
likku kutsekooli suundu-
mist,“ lisas ta.

Ametikoolide liitmine 
võttis soovimatu pöörde

Muusikakooli ehitami-
seks ja sisustamiseks 
võeti laenu

Eelmisel reedel allkirjastas vallava-
nem Toomas Marrandi laenulepin-
gu Nordea pangaga. Laenusumma 
17,4 miljonit krooni kulub valla 
aasta eelarves ette nähtud inves-
teeringute fi nantseerimiseks, suu-
rem osa kasutatakse muusikakooli 
ehitamiseks ja sisustamiseks. Laen 
makstakse tagasi viie aastaga.

Laenu võtmiseks korraldas 
vallavalitsus riigihanke, pakku-
mised esitasid kolm panka, neist 
Nordea panga pakkumine oli kõi-
ge soodsam. 

Vallavanema Toomas Mar-
randi sõnul valmib muusikakooli 
ehitus kevade lõpuks, suvekuu-
del tegeletakse maja sisustami-
sega ning septembris saavad 
õpilased ja õpetajad alustada õp-
peaastat uues õppehoones.

Hasartmängumaksu 
Nõukogu jagas toetusi

Hasartmängumaksu Nõukogu 
jagas veebruaris üle 9 miljoni 
krooni kultuuri-, spordi-, hari-
dus- ja sotsiaalprojektide toetu-
seks. Kokku esitati nõukogu 
esimehe Kaia Iva sõnul jaanua-
rikuus 397 projekti, millest täie-
likult või osaliselt rahuldati 181.

Järvamaalt esitati 18 projek-
ti, millest 12 leidsid vähemalt 
osalist toetust. Toetuse saajate 
hulgas olid ka Türi spordiklubi-
de liidu projekt „Maasportlaste 
raskejõustikualade meistrivõist-
luste korraldamine Türil“, millele 
eraldati 15 800 krooni, maadlus-
klubi Järvamaa Matimehed pro-
jekt „Noorte vabamaadluse see-
riavõistlus Nublust Nabiks,” mis 
sai toetust 35 000 krooni ja Türi 
vallavalitsuse projekt „Vees olen 
mina ise“, mis sai 5200 krooni. 
Viimane viib Pärnu veekesku-
sesse Türi toimetulekukooli õpi-
lased koos vanemate ja kooli töö-
tajatega.

Talendijaht lükkus edasi

Kolmapäeval avatud noortekes-
kuses toimuma pidanud Talendi-
jaht lükkus edasi 20. märtsile, mil 
noortekeskuses toimuvad ka rula-
võistlus ja noortepidu. Noortepäev 
on pühendatud kevade algusele. 

Talendijahil osalemiseks tu-
leks end ette registreerida ja se-
da saab teha kuni 13. märtsini kas 
rulakeskuses, kultuurimajas või 
telefonil 5557 8237. Registreeruma 
peaksid ka rulavõistlustel osaleda 
soovijad, seda telefonil 5344 7125.
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